
Kulturní komise  
 Rady Jihočeského kraje 

        Vyřizuje: Bc. Zuzana Zavázalová, tel.386 720 459, e-mail.: zavazalova@kraj-jihocesky.cz 
              

 
 
 
                  České Budějovice, dne 10. 01. 2024 
 
 

Zápis č. 28 

z jednání Kulturní komise Rady Jihočeského kraje, které se konalo 

dne 10. ledna 2024 od 10:00 hodin v planetáriu České Budějovice 

 

 

Přítomni: Ing. Jaromír Talíř, Bc. Ladislava Krejčová, MgA. Zuzana Benešová, Bc. Josef Vochoska, 

               Ing. Arch. Veronika Kovářová, Ing. Petr Holický, Ing. Barbora Šiftová, Ing. Lenka Horejsková,     

               Jan Michl; 

 

Omluveni: Ing. Štěpán Pavlík, Bc. Daniel Turek; 

 

Přizváni: Ing. Jana Tichá (ředitelka HaP ČB), Mgr. Radek Stránský (HaP ČB), Pavel Hroch (SASP JčK), 

Mgr. Patrik Červák (OKPP), Mgr. František Chrastina (OKPP);           

 

 

Návrh programu: 

 

1. Plán činnosti Kulturní komise Rady Jihočeského kraje pro rok 2024 
2. Koncepce rozvoje HaP ČB s pobočkou na Kleti, příspěvková organizace JčK 
3. Podpora audiovizuální tvorby-Filmová společnost-Filmofon s.r.o. 
4. Různé 

 

Podklady pro jednání všichni elektronicky obdrželi a s návrhem programu souhlasí. Přítomno 9 členů 

kulturní komise. Komise je usnášeníschopná. Omluven pan předseda i místopředseda KK. Jednání 

zahájila paní ředitelka Ing. Tichá. 

 

K bodu 1 programu jednání 

 
Koncepce rozvoje HaP České Budějovice s pobočkou na Kleti, příspěvková organizace 

Jihočeského kraje.  

Paní ředitelka Tichá přivítala všechny přítomné a zahájila jednání bodem programu dvě – Koncepce 
HaP ČB. 

Shrnula výsledky roku 2023. Velký nárůst návštěvnosti i o oproti rokům před pandemií. HaP vč. 
pobočky na Kleti navštívilo 33 000 návštěvníků. Celkem se jednalo o 1 200 pořadů s lektorem. Akce 
pro mateřské, základní, střední i vysoké školy, edukační programy, programy 3. věku, programy pro 
širokou veřejnost i mrňata. Hitem se stal právě pořad „Planetárium pro mrňata“. Přednášky o astronomii 
aj. Výzkum a sledování nebezpečných, blízkozemních planetek (asteroidů), které by mohly ohrozit 
Zemi. Tento výzkum velmi zaujal i pana prezidenta Petra Pavla, který zavítal na Kleť při jeho 
červencové návštěvě Jihočeského kraje v r. 2023. Účast na celosvětovém fóru ve Vídni „Mírové využití 
kosmu“.  

Dále paní ředitelka nechala kolovat OCENĚNÍ – Stříbrnou medaili předsedy Senátu, kterou byla 
oceněna společně s dalšími 16 ti osobnostmi z oblasti veřejného a společenského života. Toto ocenění 
„Za české stopy na hvězdném nebi“ ona sama chápe jako ocenění celého týmu pracovníků HaP.  
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Výhledově rok 2024 – energetické posouzení budovy, vysoké tepelné ztráty, vysoké náklady na topení 
plynem, rekonstrukce fasády nutně vč. zateplení – úspora nákladů a zároveň kulturní vzhled budovy. 
Aktuálně probíhá příprava zakázek, spolupráce s energetickou společností.  
Úprava zahrady. Město České Budějovice má zájem zahradu obhospodařovat. Příprava projektu, 
nahrazení plotu panely pro exteriérovou výstavu s mobilní aplikací. Paní ředitelka předložila členům KK 
vizualizaci zahrady, pohovořila o vzácných stromech, které se v zahradě nacházejí. Cílem je arboretum 
– vrátit stromům důstojné informace, popisky.  
Reklamní autobus HaP – zhotovení nového nástřiku reklamy na autobus.  
 
Závěrem paní ředitelka informovala a pozvala přítomné členy komise na malou ochutnávku planetární 
show „Pink Floyd’s The Dark Side of the Moon“ oficiálně schválené legendární skupinou. Jedná se o 
třičtvrtěhodinovou vizuální báseň, která vznikla u příležitosti 50. výročí vydání desky The Dark Side of 
the Moon. Zástupci skupiny Pink Floyd si vymínili právo souhlasu s uvedením v každém ze světových 
planetárií. HaP České Budějovice souhlas dostalo. 
 
Pan náměstek Pavel Hroch poděkoval paní ředitelce za shrnutí roku 2023, přehled investic roku 2024 a 
zároveň jí poblahopřál k významnému ocenění. Vyzdvihnul její činnost pro HaP i kolegů a zavzpomínal 
na slova uznání pana prezidenta Petra Pavla při návštěvě Kleti.  
 
Následně bylo hlasováno o návrhu usnesení.  
 
NÁVRH USNESENÍ  

Kulturní komise Rady Jihočeského kraje 
bere na vědomí 
Koncepci rozvoje Hvězdárny a planetária České Budějovice s pobočkou na Kleti, příspěvkové 
organizace Jihočeského kraje 
 
Hlasování 9/0/0 

Usnesení přijato v navrhovaném znění  

 

K bodu 3 programu jednání 

Podpora audiovizuální tvorby-Filmová společnost-Filmofon s.r.o.  

Z důvodu omluvy pana předsedy Štěpána Pavlíka i místopředsedy Daniela Turka otevřel pan náměstek 
Hroch rozpravu k bodu 3. 

Kulturní komise Rady Jihočeského kraje dostala na prosincovém zasedání zastupitelstva JčK za úkol 
projednat část bodu 39 návrhu usnesení 458/ZK/23 týkající se poskytnutí dotace ve výši 351 320,- Kč a 
uzavření veřejnoprávní smlouvy dle přílohy č. 6 návrhu č. 458/ZK/23 pro příjemce Filmofon s.r.o., na 
projekt „Kill, Kokeš, kill!“  
 

Rozprava shodná s důvodovou zprávou materiálu, doplněna možností členů KK nahlédnout do soupisu 

dokladů vyúčtování tohoto projektu.  

Výstupem diskuse členů kulturní komise byla jasná shoda, že se jedná o animovaný film a nelze jej 

podpořit.  Projekt byl podpořen Státním fondem kinematografie částkou 2 mil. Kč, a to jako animovaný 

film, stejně tak ho podpořilo i město Tábor, jako animovaný film. Obsahem projektu je vznik krátkého 

trikového/animovaného filmu podle povídky Karla Michala „Kokeš“ Předpokládaná stopáž do 20 minut. 

Pravidla pro poskytování individuálních dotací na podporu audiovizuální tvorby pro období 2022-2023, 
vylučují podporu animovaných filmů. Rovněž soupis dokladů vyúčtování projektu jen podpořil 
stanovisko kulturní komise: projekt nepodpořit. 
 

Proběhlo hlasování: 
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Kulturní komise Rady Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí  
a souhlasí s usnesením Rady Jihočeského kraje č. 1402/2023/RK-80 ze dne  
30. 11. 2023 ve znění: 
„neschválit poskytnutí dotace ve výši 351 320,- Kč a uzavření veřejnoprávní smlouvy dle přílohy  
č. 4 návrhu č. 1423/RK/23 pro příjemce Filmofon s.r.o., Hlavňov 11, 392 01 Budislav, IČ 14104881 na 
projekt „Kill, Kokeš, kill!“  
II. bere na vědomí  
znění Pravidel pro poskytování individuálních dotací na podporu audiovizuální tvorby 2023-2024 a 
souhlasí s tím, aby pro toto období zůstala schválená v této variantě.  
 
Hlasování 8/0/1 

Usnesení přijato v navrhovaném znění  

 

Na závěr jednání byl předložen bod:  

 

Plán činnosti a harmonogram zasedání Kulturní komise Rady Jihočeského kraje pro rok 2024 

 

Kulturní komise Rady Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
plán činnosti a harmonogram zasedání Kulturní komise Rady Jihočeského kraje pro rok 2024;  
II. doporučuje 

Radě Jihočeského kraje 

schválit plán činnosti a harmonogram zasedání Kulturní komise Rady Jihočeského kraje pro rok 2024.   

 

Hlasování 9/0/0 

Usnesení přijato v navrhovaném znění  

 

Různé 

Členové KK dostali nabídku navštívit začátkem února pobočku na Kleti.  Detaily termínu i zájmu účasti 

budou upřesněny. 

 

Druhé zasedání KK se uskuteční 7. února 2024 v Jihočeské filharmonii v Českých Budějovicích. 
 

Po hlasování navštívili členové kulturní komise planetárium, kde s lektorem shlédli ochutnávku 
planetární show „Pink Floyd’s The Dark Side of the Moon“ a naučili se nové poznatky o Marsu i 
hvězdném nebi. 

 

Jednání bylo ukončeno ve 12:00 hod. 

 

 

Zapsala: Bc. Zuzana Zavázalová                                

 

Ověřovatel: Ing. Jaromír Talíř                   

 


